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Plastics  -  Inzameling en recyclage

Plastics Europe stelt op haar website de marktgegevens van de Europese kunststofindustrie 
voor. In hun laatste overzicht ‘Plastics - the Facts 2020’ staan heel wat gegevens over de 
vraag naar plastic.

De Europese vraag naar plastic bleek in 2019 50,7 miljoen ton te zijn. In die lijst staan 
België en Luxemburg samen op een zevende plaats in Europa wat de vraag naar plastic 
betreft, wel iets lager in 2019 dan in 2018. Van die 50,7 miljoen ton blijkt 39,6% voor 
verpakking te dienen, meer dan 20 miljoen ton dus.

In 2018 werd 29,1 miljoen ton plastic daarvan opnieuw opgehaald, 42,6% ervan werd 
gebruikt om energie te verkrijgen (verbrand), 32,5% werd gerecycleerd en 24,9% werd 
gestort. In totaal werd dus 9.45 miljoen ton voor effectieve recyclage gebruikt. Het aandeel 
van gerecycleerd plastic varieerde in 2018 in Europa van land tot land tussen de 26% en 
52%, gemiddeld word 42% gerecycleerd, een stijging van 1,2% tegenover 2016, vooral 
door een verbeterde inzameling.

1. Hoeveel miljoen ton bedraagt de vraag naar plastic in Vlaanderen (cijfers van de 
laatste 5 beschikbare jaren per jaar)?

2. Hoeveel miljoen ton bedraagt de vraag naar plastic in Vlaanderen die dient voor 
verpakking (cijfers van de laatste 5 beschikbare jaren per jaar)?

3. Hoeveel miljoen ton plastic wordt er in Vlaanderen opgehaald (cijfers van de laatste 5 
beschikbare jaren per jaar)? Hoeveel daarvan werd verbrand, gerecycleerd en gestort?

4. Welke doelen stelt de minister voorop qua hoeveelheid plastic dat naar recyclage gaat 
(ton en percentage)? Waarop wordt ingezet om die doelen te behalen?
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1. Gegevens over Vlaanderen zijn niet beschikbaar. PlasticEurope (in samenwerking met 
essenscia en Agoria) publiceerde de studie “the Belgian plastics industry and the 
circular economy” waarbij de volledige levenscyclus van kunststoffen geanalyseerd 
werd voor 2018 in België. Ik wil toch even opmerken op dat de vraag naar kunststoffen 
niet gelijk is aan het verbruik van kunststoffen. De Belgische vraag is het gebruik van 
kunststoffen door in België gevestigde kunststofverwerkers (2520 kton in 2018). Niet 
alle kunststofproducten en -onderdelen die in België worden vervaardigd, worden in 
België verbruikt (1220 kton in 2018), rekening houdend met import en export. 2360 
kton virgin plastics + 160 kton post-consumer kunststofafval werden in 2018 in België 
gebruikt om kunststofproducten en -onderdelen te vervaardigen. 

2. Op basis van de gegevens van de IVC kan ik aangeven hoeveel eenmalige en 
herbruikbare plastic verpakkingen er op de markt gebracht werden in België (in ton). 
De meest recente cijfers zijn deze van 2014-2018:

3. De gegevens over kunststofverpakkingsafval maken een groot deel uit van de totale 
hoeveelheid kunststofafval en zijn goed in kaart voor wat betreft hoeveelheden en 
verwerkingswijze. De hoeveelheden verpakkingsafval (incl. de hoeveelheden die nog 
in restafval van bedrijven en huishoudens aanwezig zijn) per verwerkingswijze zijn 
weergegeven in de tabel in bijlage. Omdat deze gegevens enkel op BE-niveau 
beschikbaar zijn bij de IVC maakte de OVAM de aanname dat 60% van de 
hoeveelheden op BE-niveau afkomstig zijn uit Vlaanderen. U vindt in dezelfde tabel 
ook de hoeveelheden kunststofafval (excl pmd) die bij de huishoudens worden 
ingezameld en de hoeveelheden kunststofafval (excl. verpakkingen) die nog aanwezig 
zijn in het restafval.
Daarnaast zijn er nog hoeveelheden kunststofafval aanwezig in andere selectief 
ingezamelde afvalstoffen, bijvoorbeeld AEEA en afgedankte voertuigen, en is er een 
hoeveelheid kunststofafval uit de kunststofverwerkende industrie en de 
bouwnijverheid. Voor een aantal van deze stromen zijn in de bijlage schattingen 
opgenomen op basis van het ingezamelde volume afval en het geschatte aandeel 
kunststoffen. De hoeveelheden niet verpakkingskunststoffen uit de industrie zijn 
moeilijk in kaart te brengen omdat zij vaak samen afgevoerd worden met 
verpakkingsmaterialen en niet afgesplitst kunnen worden.

Om deze hiaten op te vullen is de OVAM is gestart met de opmaak van een volledig 
nieuw datamonitoringsysteem en afvaltraceringsysteem: MATIS 
(materialeninformatieregister). Het moet in de nabije toekomst niet alleen de 
productie van afvalstoffen meten, maar ze nadien ook traceren in het recyclageproces. 
De gegevens van beheersorganismen zoals Fost Plus, Recupel of Valipac zullen zo goed 
mogelijgekoppeld worden aan het nieuwe OVAM-systeem. Met het nieuwe 



datamonitoringsysteem gaat nog onderzoek en ontwikkeling gepaard. Dit vraagt dus 
nog enkele jaren eer het volledig operationeel is.

4. In het interregionaal samenwerkingsakkoord verpakkingsafval zijn doelstellingen 
opgenomen voor de inzameling en recyclage van plastic verpakkingen. Voor 
verpakkingsafval  van huishoudelijke oorsprong moet vanaf het kalenderjaar 2023 
voor kunststoffen in gewicht minimaal 65% recyclage worden behaald voor het 
volledige Belgische grondgebied. Voor verpakkingsafval van bedrijfsmatige oorsprong 
moet vanaf het kalenderjaar 2023 voor kunststoffen in gewicht minimaal 55% 
recyclage worden behaald voor het volledige Belgische grondgebied. Voor 
verpakkingsafval van huishoudelijke oorsprong moet vanaf het kalenderjaar 2030 voor 
kunststoffen in gewicht minimaal 70% recyclage worden behaald voor het volledige 
Belgische grondgebied. Voor verpakkingsafval van bedrijfsmatige oorsprong moet 
vanaf het kalenderjaar 2030 voor kunststoffen in gewicht minimaal 65% recyclage 
worden behaald voor het volledige Belgische grondgebied. Verder wordt de selectieve 
inzameling van plastic drankflessen opgedreven. Op evenementen geldt nu al dat 
minstens 90% van de eenmalige drankverpakkingen gescheiden wordt ingezameld 
voor recyclage, vanaf volgend jaar wordt dat 95%. In navolging van de SUP-richtlijn 
breiden we de selectieve inzameling verder uit. Via maatregelen in ons Uitvoeringsplan 
huishoudelijk afval en gelijkaardig bedrijfsafval willen we het aandeel kunststoffen in 
het restafval van bedrijven halveren tegen 2022 (in vergelijking met 2013). Daarom 
zette Vlaanderen de harde kunststoffen, folies en EPS op de VLAREMA-lijst met 
bedrijfsafvalstoffen die gescheiden moeten worden aangeboden en verder afzonderlijk 
worden gehouden bij de ophaling of inzameling. Met de invoering van de verplichte 
selectieve inzameling van harde kunststoffen voor huishoudens in 2018 is een 
streefdoel gezet om dit minstens op te trekken tot 5 kilogram selectief ingezamelde 
harde kunststoffen per inwoner. Je weet ook dat de acties die we ondernemen om 
ervoor te zorgen dat kunststoffen gerecycleerd worden en terug goed ingezet worden, 
beschreven staat in het Vlaams Uitvoeringsplan Kunststoffen. Sinds vorig jaar is ook 
het C-MARTLIFE project gestart met als doelstelling om het restafval met 15% te 
reduceren tegen 2027, met bijzondere aandacht voor de kunststoffracties in dat 
restafval. Dit doel is ook opgenomen in het Vlaams Klimaatplan. Tevens zal in het 
kader van de werkagenda chemie/kunststoffen onderzocht worden welke 
gemeenschappelijke doelen en acties opgesteld kunnen worden binnen het traject van 
Vlaanderen Circulair via een traject van co-creatie binnen de maatschappelijke 
vijfhoek.

BIJLAGE

Cijfers kunststofafval

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=12625

